
   Zápis č. 3/25 a usnesení zastupitelstva obce Čakov ze dne 17.3.2025 
 
Místo konání:   OÚ Čakov, Čakov č.p. 20 
 
Přítomní zastupitelé:   Ing. Lenka Šišpelová, Ing. Ladislav Prener, Ing. Milan Vlk, Ing. Michaela Bébrová, Bc. Jan 

Dušák, Mgr. Radka Svačinová     
                          

Omluven:                  Marcela Puchingerová 
 
   
Hosté:                       p. Voves 
            
Začátek:          19:00 hodin    
 
Projednáno: 

1. Předsedající Ing. Lenka Šišpelová přivítala přítomné a konstatovala, že je přítomno 6 zastupitelů a 
zastupitelstvo je usnášení schopné. Zastupitelé se dohodli, že zapisujícím bude Ing. Lenka Šišpelová a 
ověřovateli zápisu budou Ing. Milan Vlk a Mgr. Radka Svačinová. 

 
2.  Starostka informovala zastupitele o plnění usnesení z minulého zasedání zastupitelstva. Zastupitelstvo bere 

informaci na vědomí. 
 

3.   Předsedající informovala přítomné o navrženém zveřejněném programu jednání zastupitelstva: 
1. Schválení zveřejněného rozpočtu na rok 2025 
2. Vyúčtování ČEVAK, a.s. za rok 2024 
3. Žádost pana Petra Kučery o souhlasné stanovisko se stavbou na pozemku obce 
4. Návrh nové veřejnoprávní smlouvy o provádění přenesené působnosti v oblasti přestupků v rozsahu 
zákona č. 250/2016 Sb., o odpovědnosti za přestupky a řízení o nich ve znění pozdějších předpisů, (dále jen 
„zákon o odpovědnosti za přestupky“) mezi obcí Čakov a MM České Budějovice 
5. Žádost o podporu charitativní akce Dubenský běh pro dobrou věc 
6. Žádost o podporu Linky bezpeční, z.s. 
7. Informace o ukončených projektech Venkovní učebna pro MŠ Čakov a Chodník podél silnice III/14319 v 
obci Čakovec 
8. Informace o přistavení kontejneru na velkoobjemový odpad. 
9. Diskuze a různé 
Pro: 6  Proti: 0    Zdržel se: 0 
 

 
4. Schválení zveřejněného rozpočtu na rok 2025  

Starostka předložila zastupitelstvu návrh rozpočtu na rok 2025, zveřejněný dle platné legislativy od 1.3.2025,    
zveřejnění návrhu proběhlo bez připomínek:   

         Navrhované příjmy činily 8.509.279,- Kč 
         Navrhované výdaje činily 8.907.744,- Kč 

Rozpočet je navrhován jako schodkový ve výši 398.465,-Kč, schodek navýšený o splátky úvěrů a návratné 
finanční výpomoci ve výši 606.960,-Kč je  celkových 1.005.425,- Kč. V rozpočtu jsou započteny kromě běžných 
nákladů na chod obce  především investiční náklady  na projektovou přípravu investičních projektů chodníku 
v Čakově, mostku v Čakovci, rekonstrukci a odbahnění rybníků,  rekonstrukci hospodářských budov v areálu 
víceúčelové budovy v Čakově, dále náklady na realizaci 1. etapy opravy střech hospodářských budov v areálu 
OÚ v Čakově, a dále celkové náklady ve výši 672.226,- Kč na opravy a udržování. 
 
Usnesení č. 012/03/2025 
Zastupitelstvo schvaluje po bezpřipomínkovém zveřejnění návrh rozpočtu na rok 2025 s konečnými příjmy 
ve výši 8.509.279 Kč a konečnými výdaji ve výši 8.907.744. Kč, schvaluje jej jako schodkový ve výši  398.465 
Kč, schodek rozpočtu je nutné ještě navýšit o splátky úvěrů a výpomocí na realizovanou kanalizaci a čistírnu 
v Čakově ve výši 606.960,-Kč na celkových 1.005.425 Kč. Rozpočtový schodek bude kryt z přebytků let 
minulých. Schodek rozpočtu je způsoben převážně výdaji, které jsou investičního charakteru, nebo mají 
charakter větších plánovaných oprav majetku. 



Na realizaci velkých investičních projektů bude prioritně hledáno spolufinancování např. vhodným 
dotačním titulem, aby se snížila finanční náročnost investičních akcí, a tím i případný schodek rozpočtu.  
Pro: 6   Proti: 0    Zdržel se: 0  

 
5. Vyúčtování ČEVAK, a.s. za rok 2024 

Starostka seznámila zastupitelstvo s výsledky hospodaření provozovatele vodovodu firmy ČEVAK za rok 2024. 

Provozovatel proti plánované kalkulaci vyčíslil celkové náklady na provozování vodovodu v obci Čakov ve výši 

398.677,-Kč, tj. o 23.589,-Kč méně proti plánované kalkulaci a výnosy ve výši 477.929 Kč tj o 19.306,- Kč více 

proti plánované kalkulaci. Ve skutečnosti bylo tedy dosaženo zisku ve výši 79.252,-Kč včetně odměny 

provozovatele plynoucí z provozovatelské smlouvy a zákonných pravidel. Obci Čakov bude dle nově platné 

legislativy vráceno na účet obce tento rok  3.701,-Kč po započtení zákonného a smluvního  zisku 

provozovatele, ale  do kalkulace vodného na další rok bude započtena ještě  částka 39.194,- Kč  jako snížení 

nákladů, které se promítne jako úspora  pří změně ceny vodného na rok 2026. 

 
 Usnesení č. 013/03/2025 

Zastupitelstvo souhlasí s vyúčtováním vodovodu předaným společností ČEVAK, a.s., schvaluje navržené 

finanční vypořádání a pověřuje starostku podpisem zaslaného vyúčtování. 

 Pro: 6   Proti: 0    Zdržel se: 0  

6. Žádost pana Petra Kučery o souhlasné stanovisko se stavbou na pozemku obce 
Starostka předložila zastupitelstvu žádost pana Petra Kučery o  souhlasné stanovisko se stavbou na pozemku 
obce v chatařské oblasti Voletíny  - konkrétně k pokládce kabelového zemního vedení 380 V ze stávající 
kabelové skříně EG.D s.r.o. přes pozemek obce parc. č. 959/12 v k.ú. Čakovec. Zastupitelstvo vedlo o žádosti 
rozpravu. 
 
Usnesení č. 014/03/2025 
Zastupitelstvo k dalšímu rozhodnutí požaduje zajistit vyjádření nájemce dotčeného obecního pozemku k 
výše uvedenému záměru. Po získání vyjádření nájemce bude rozhodnuto na dalším zasedání zastupitelstva 
obce.  
Pro: 6    Proti: 0    Zdržel se: 0 

 
7. Návrh nové veřejnoprávní smlouvy o provádění přenesené působnosti v oblasti přestupků v rozsahu 

zákona č. 250/2016 Sb., o odpovědnosti za přestupky a řízení o nich ve znění pozdějších předpisů, (dále jen 
„zákon o odpovědnosti za přestupky“) mezi obcí Čakov a MM České Budějovice 
Starostka informovala zastupitelstvo o informaci z MM České Budějovice o nových podmínkách pro rok 2025 
pro zpracování přestupkové agendy v rámci přenesené působnosti státu pro obec Čakov a seznámila je 
s novým návrhem veřejnoprávní smlouvy mezi obcí Čakov a MM České budějovice. Tato agenda je již 
dlouhodobě zajišťována pro Obec Čakov MM České Budějovice z důvodu, že obec Čakov není schopna svými 
orgány tuto agendu samostatně vykonávat.  

 
Usnesení č. 015/03/2025 
Zastupitelstvo obce konstatuje, že obec není schopna svými orgány svěřený výkon státní správy na úseku 
přestupků vykonávat. Zastupitelstvo pověřuje starostku obce, aby k zajištění uvedené části výkonu státní 
správy uzavřela se statutárním městem České Budějovice veřejnoprávní smlouvu dle předloženého 
návrhu. 
Pro : 6  Proti : 0 Zdržel se : 0 

 
8. Žádost o podporu charitativní akce Dubenský běh pro dobrou věc 

Starostka předložila zastupitelstvu žádost Obce Dubné o podporu charitativní akce Dubenský běh pro dobrou 
věc. Zastupitelstvo vedlo nad žádostí rozpravu. 
 
Usnesení č. 016/03/2025 
Zastupitelstvo odsouhlasilo finanční příspěvek ve výši 5.000,- Kč na akci Dubenský běh pro dobrou věc a 
pověřuje starostku podpisem darovací smlouvy a následným zasláním finančního obnosu ve výši 5.000,- Kč. 

         Pro : 6  Proti : 0 Zdržel se : 0 
 



 
9.  Žádost o podporu Linky bezpeční, z.s. 

Starostka předložila zastupitelstvu žádost společnosti Linka bezpečí, z.s. o finanční podporu na činnost Linka 
bezpeční pro rok 2025. Zastupitelstvo vedlo nad předloženou žádostí rozpravu. 
 
Usnesení č. 017/03/2025 
Zastupitelstvo odsouhlasilo finanční příspěvek ve výši 2500,- Kč na činnost Linky bezpečí pro rok 2025 a 
pověřuje starostku podpisem darovací smlouvy a následným zasláním příspěvku. 

        Pro : 6  Proti : 0 Zdržel se : 0 
 
10. Informace o ukončených projektech Venkovní učebna pro MŠ Čakov a Chodník podél silnice III/14319 v obci 

Čakovec 
Starostka informovala zastupitele o zdárném dokončené a zkolaudování investičních staveb realizovaných 
v roce 2024, a to „Chodníku v Čakovci podél silnice III/14319 v obci Čakovec včetně veřejného osvětlení“. 
Stavba byla provedena za celkové náklady výši 3.071.372,82,-Kč. Proti původní projektové dokumentaci byl 
pozměněn v průběhu stavby počet, výška a rozteč svítidel na základě nově provedeného světelně technického 
výpočtu, a dále byly provedený drobné úpravy trasy chodníku na základě požadavků SÚS na zachování šíře 
stávající asfaltové komunikace. V rámci následné akce byly dodlážděny dle usnesení zastupitelstva částečně i 
další vjezdy navazující na nový chodník, tato akce přinesla obci další náklady ve výši 52.226,-Kč. Rozhodnutí o 
kolaudaci chodníku bylo vydáno 20.2.2025. nyní probíhá proces podání vyúčtování a žádostí o platby 
přislíbených dotací na tuto akci ve výši cca 1,9 mil.Kč. 
Venkovní učebna pro MŠ Čakov byla zrealizována přes mnohá úskalí neúspěšné digitalizace stavebního řízení 
v jednom roce a ukončena do 31.12.2024 a celkovými náklady ve výši 948.812,-Kč, tj. s méně náklady oproti 
vysoutěžené ceně díla ve výši 35.041 Kč. Rozhodnutí o kolaudaci bylo vydáno 30.1.2025. Venkovní učebna MŠ 
Čakov byla podpořena částkou ve výši 270.000,-Kč z POV Jihočeského kraje a byla také úspěšně vyúčtována 
k 31.1.2025. Zastupitelstvo bere předané informace na vědomí. 
 

11. Informace o přistavení kontejneru na velkoobjemový odpad 
Starostka informovala zastupitele o termínu přistavení kontejneru na velkoobjemový odpad v termínu od 
pátku 25.4.2025 odpoledne do neděle 27.4.2025 v počtu 2ks. Termíny kontejneru budou zveřejněny na úřední 
desce obce a dány na vědomost občanům v místě obvyklým způsobem. Zastupitelé berou informaci na 
vědomí a nabádají občany, aby udržovaly pořádek uvnitř i vně kontejnerů , skládaly odpady odzadu a 
pečlivě třídily odpady dle pokynů na kontejnerech a v oznámeních, protože kovy a elektrozařízení bude opět 
sbíráno zvlášť na dvůr MŠ Čakov ke zpětnému odběru. 
 

12.  Diskuze a různé 

Termín příštího zasedání zastupitelstva byl starostkou navržen 7.4.2025 nebo 21.4.2025. O termínu budou všichni 
informováni dle  legislativy zveřejněním oznámení na úřední desce. 

 
 Konec:   21:00 hod. 

 
Zapisovatel: Ing. Lenka Šišpelová                                Ověřovatelé:         Ing. Milan Vlk 

 
                                                     
 
 

          Zasedání řídil:   Ing. Lenka Šišpelová                                                Mgr. Radka Svačinová 


